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Oświadczenie skierowane do ministra rolnictwa i rozwoju wsi Marka Sawickiego 

Czy są planowane zmiany w Programie Rozwoju Obszarów Wiejskich 2007-2013 w działaniu 
"Program rolnośrodowiskowy" (płatności rolnośrodowiskowe)? Jakich pakietów dotyczą 
planowane zmiany? Czy jest planowane w szczególności ograniczenie kwoty pomocy 
finansowej na wspieranie inicjatyw i projektów beneficjentów, które są realizowane w ramach 
programów rolnośrodowiskowych? 

Realizacja programu rolnośrodowiskowego ma przyczynić się do zrównoważonego rozwoju 
obszarów wiejskich i zachowania różnorodności biologicznej na tych terenach. Głównym 
założeniem programu jest promowanie produkcji rolnej opartej na metodach zgodnych z 
wymogami ochrony środowiska i przyrody. Płatności rolnośrodowiskowe są przyznawane 
rolnikom, którzy dobrowolnie przyjmują na siebie zobowiązania rolnośrodowiskowe. 

Proszę Pana Ministra o analizę, czy w związku z powyższym jest zasadne zmniejszenie alokacji 
w przedmiotowym działaniu, z uwzględnieniem planowanych celów i wskaźników do 
osiągnięcia w wyniku realizacji powyższego działania, a w szczególności tego, że istnieje liczne 
grono beneficjentów realizujących programy rolnośrodowiskowe. Czy zmniejszenie 
przewidywanych środków finansowych nie spowoduje problemów u tych beneficjentów, którzy 
już realizują projekty rolnośrodowiskowe, zwłaszcza że są to projekty wieloletnie? Czy 
planowane zmiany w przedmiotowym działaniu były poprzedzone stosownymi konsultacjami 
społecznymi? 

Warto także nadmienić, że płatność rolnośrodowiskowa wypłacana jest w formie 
zryczałtowanej i stanowi rekompensatę utraconego dochodu, poniesionych dodatkowych 
kosztów oraz kosztów transakcyjnych. 
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